



Parliamentary questions

27 November 2014

E-009810-14

Question for written answer

to the Commission

Rule 130

Josep-Maria Terricabras (Verts/ALE)

► **Subject: Border between Spain and Gibraltar**

Answer(s)

The Spanish Government obstructs free movement between Spain and Gibraltar, artificially increasing queues and security measures, when political negotiations between London and Madrid get tough. This political pressure is affecting citizens and the EU has to respond to that.

Several groups of Spanish and British citizens have protested to the relevant institutions, but without obtaining any response other than a denial of the evidence. The European Union has denied that there are political reasons for the action taken by the Spanish customs.

1. Does the new Commission not agree that this unjust treatment of citizens needs to be remedied?
2. What measures will the Commission take to prevent the queues and long waits endured by thousands of workers who move between Línea de la Concepción and Gibraltar?

Original language of question: **ES**

Last updated: 9 December 2014

Legal notice



Parliamentary questions

29 January 2015

E-009810/2014

Answer given by Mr Avramopoulos on behalf of the Commission

The Commission is regularly informed about the situation at the Spanish-Gibraltar border, including on delays reported by citizens upon entry or exit to Spain. It is committed to continue working on this matter to find a sustainable solution and improve the situation of many citizens crossing this border daily.

On 30 July 2014, the Commission addressed requests for additional measures to both Spain and the United Kingdom to be implemented without delay in order to reduce the waiting time. One of the measures requested from Spain was to optimise risk-based profiling and to adapt the checks at the border accordingly. The Commission recently received a reply from Spain and will now analyse it before assessing the situation at this border again.

Last updated: 2 February 2015

[Legal notice](#)



Preguntas parlamentarias

27 de noviembre de 2014

E-009810-14

**Pregunta con solicitud de respuesta escrita
a la Comisión**

Artículo 130 del Reglamento

Josep-Maria Terricabras (Verts/ALE)

► Asunto: Frontera entre España y Gibraltar

Respuesta(s)

El Gobierno de España pone trabas a la libre circulación entre España y Gibraltar, aumentando artificialmente las colas y los dispositivos de seguridad cuando las negociaciones políticas entre Londres y Madrid se endurecen. Este elemento de presión política repercutе sobre los ciudadanos y debe ser objeto de una respuesta de la Unión.

Diversos colectivos de ciudadanos españoles y británicos han protestado ante la instituciones correspondientes, sin obtener respuesta más allá de la negación de la evidencia. La Unión Europea negó la existencia de motivación política en la actuación de las aduanas españolas.

1. ¿Cree la nueva Comisión que esta situación de agravio a los ciudadanos debe ser resuelta?
2. ¿Qué medidas tomará la Comisión para prevenir las colas y las esperas a miles de trabajadores que se mueven entre La Línea de la Concepción y Gibraltar?

Última actualización: 8 de diciembre de 2014

Aviso jurídico



Preguntas parlamentarias

29 de enero de 2015

E-009810/2014

Respuesta del Sr. Avramopoulos en nombre de la Comisión

La Comisión recibe periódicamente informes sobre la situación en la frontera hispanogibraltareña, en particular sobre los retrasos señalados por los ciudadanos a la entrada o salida de España. La Comisión se ha comprometido a seguir trabajando sobre este asunto para encontrar una solución sostenible y mejorar la situación de muchos ciudadanos que han de cruzar la frontera diariamente.

El 30 de julio de 2014, la Comisión dirigió solicitudes de medidas adicionales a España y al Reino Unido para su puesta en práctica sin demora a fin de reducir el tiempo de espera. Una de las medidas solicitadas por España era la optimización de la elaboración de perfiles basados en el riesgo y la adaptación en consecuencia de los controles en la frontera. Recientemente, la Comisión ha recibido una respuesta de España y ahora la está analizando, antes de evaluar de nuevo la situación en esta frontera.

Última actualización: 30 de enero de 2015

Aviso jurídico